ROZKAZOVACÍ ZPŮSOB
Kladný rozkazovací způsob
· 2. osoba jednotného a množného čísla

Tento rozkazovací způsob je velmi jednoduchý - pro jeho vytvoření používáme pouze základní tvar (infinitiv) slovesa. Vykřičník píšeme pouze u důrazných rozkazů, jinak postačí za větou tečka.
Příklady:

Come here!

Open your books.

Help me, please.
· 1. osoba množného čísla

Tento rozkazovací způsob vytvoříme pomocí LET’S + infinitiv slovesa. Jelikož se významově jedná primárně o návrh, vykřičník užíváme velmi ojediněle. 
Příklady:

Let’s go to the cinema. 
Let’s help Dina. 
Let’s be quiet. 

_______________________________________________________________________________

Záporný rozkazovací způsob

· 2. osoba jednotného a množného čísla

Tento rozkazovací vytvoříme pomocí DON’T + infinitiv. Vykřičník opět píšeme pouze u důrazných rozkazů.
Příklady:

Don’t come here!

Don’t talk in the cinema.
Don’t disturb her, please.
· 1. osoba množného čísla

Tento rozkazovací způsob můžeme vytvořit dvěma způsoby - 
a. pomocí DON‘T LET’S + infinitiv slovesa (v americké angličtině se dokonce setkáme i s tvarem let’s don’t); 
b. pomocí LET’S NOT + infinitiv (v současné době více používané). 
Příklady:

Don’t let’s go to the cinema. / Let’s not go to the cinema. 
Don’t let’s help Dina. / Let’s not help Dina.
Don’t let’s have fun. / Let’s not have fun.
